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 כ' ל

 עריית רעננהראש   –חיים ברוידא 

 ש העירונית היועמ" –ילה סובל גב' תה

 עריית רעננהל מנכ" –מר אריאל הילדסהיימר 

 שלא מן המניין  עיר ת מועצה זימון ישיבהנדון : 

לכנס  זאת , מבקשים במחברי מועצת העיר  53% –כ וים חבר מועצת העיר, המהו 10אנו הח"מ 

 .  מ ר"ל  םאת הבלדיון   עיר שלא מן המנייןישיבת מועצת  חוק  לבהתאם  

   היום : על סדר  

  תה של גב' אנה פוזמנטיר בנושא הצבת שילוט ברחבי העיר על פרוייקטיםדיון בהצע  . א

   העיר כדין   אושרו במועצתאו /ו  נדונוש  טרם

וגמא  לאחרונה עלו פרסומים והוצבו שלטים בחוצות העיר על פרויקטים שעתידיים לקום. לד 

ים השונים וטרם  בורלא. השילוט הוצב במקום טרם דיון בנושא   הגשר ברחוב ויצמן ופארק

 מליאת המועצה. /אישורם בוועדת המשנה לתכנון ובנייה 

נוצר הרושם שלכאורה ראש העיריה משתמש בשלטים האמורים לקידום האג'נדה האישית  

   שלו למסע הבחירות הקרב. 

 ם בלבול מיותר בציבור.  פרסום מוקדם והצבת שלטים יוצרי

 לציין שזו הוצאה מיותרת מכספי ציבור שנזרקים לפח. חשוב 

והגת כך לכאורה במטרה להפעיל לחץ טרם הדיון על חברי  נוצר הרושם שהנהגת העיר נ

 הכספיים העומדים לרשותה. המועצה. תוך שימוש במשאבים

 הצעת ההחלטה :  

מצג שווא לציבור  שלטים ולא תפרסם תציב  ה לא נעריית רענכי מועצת העיר מחליטה בזאת  

נדרשים  כאילו הם עתידים להתקיים, כל עוד לא עברו את האישורים ה, קטייםוי פר אודות 

על ידי מליאת   תקציבית  אושרו  כל עוד לאבנוסף ווייב על פי החוק  כמח ירוניות בוועדות הע 

   ברוב הדרוש כמחוייב על פי החוק.  וזאת   מועצת העיר

  תכניות ל הנדרש בהטיפו בדבר מועצת העיר ניר קריסטל  ברשל ח ון בהצעתדיו . ב

,  בני אדם 2רם השנה למותם של בשל מופע "ירוק משותף" אשר גרים בעיר הרמזו

 24.11.22מיום וועדת הבטיחות בדרכים דיון בהמשך לב

הרשות הלאומית  בשנה האחרונה נהרגו ברעננה שני בני אדם כתוצאה ממה שמכנה 

האחד ברחוב בורוכוב פינת ויצמן והשניה ברחוב עתידים  . ירוק משותף" "  – בדרכיםלבטיחות  

 פינת התעשיה.  

ש אור ירוק  ך רגל יהן להול, הן לכלי רכב ודרך משתמשי  לשני הוא מצב בו  "ק משותף ירו"

 רשות לשניהם להתקדם.  כלומר ברמזור, 

  )כפי שקרה בפועל  לפגוע עלול  מצומת באור ירוק ופונה ימינה, יוצא אשר  רכב,   כליבמצב זה, 

את מעבר  רוק באותו הזמן באור יבהולך רגל שחוצה ( תי התאונות הקטלניות ברעננהבש

 .  סמוךהחציה ה

או כמה אותו הזמן בדיוק  מקבל את האור הירוק ב הבעיה חמורה במיוחד כאשר כלי הרכב 

.  תשאי או מבוס במיוחד כאשר הרכב הוא אוטוהולך הרגל ול אור הירוק שניתן השניות לפני 

,  מתחיל בחציההולך הרגל ביצוע הפניה, לאחריו נסיעה ובחיל במת במקרה זה, הרכב הכבד 

לולה  ענמצא ב"שטח מת" מבחינת נהג כלי הרכב הכבד,  לך הרגל  ובשל העובדה כי הו

   . בשנה האחרונה ברעננה לצערנו קרה בשני מקרים ש  יכפ קטלנית להתרחש תאונה 



אור ירוק כמה שניות  מזורים כך שהולך הרגל יקבל תזמון הרשנות את הוא למעשה להפתרון 

על    לפני שנהג הרכב יקבל גם הוא ירוק. במקרה זה, הולך הרגל כבר יהיה באמצע החציה

, שכן הולך הרגל יהיה לפניו ולא  קבל ירוק ואז יראה אותו בבירורכאשר נהג הרכב י , המעבר

   בצידו. 

 צמתים.    21 –בכ  רוק משותף" כאלה של "ימפגשים  40על פי נתוני הרלב"ד ברעננה 

 אש"ח.    60 –ל   40שכזה מגיעה לבין של כל רמזור  תכנון ותכנות הצומת עלות 

חייבת אותנו לתיקון  המ. בהחלט עלות מלש"ח 2.5ית עשויה להגיע ל התאורטשהעלות מכאן 

 .  ובר בחיי אדםדחוף של הליקוי שכן מד

הועדה ניר קריסטל, את הדרישה לבצע טיפול   בדרכים העלה חברבישיבת הועדה לבטיחות 

כפי  וסכנה ברורה ומיידית דחוף בכל הרמזורים הללו על ידי העיריה, שכן הדבר מהווה 

 ת, קיפחו שני בני אדם את חייהם בשל סיבה זו.  ערנו קרה בשנה החולפצ לש

   קמן : כדל העיר  עת ההחלטה הבאה לאישורה של מועצת, מובאת הצאור הסוגיה הדחופהל

 הצעת החלטה : 

  להלן  סעיפיםהורט בתתי כמפ, פעל מיידית תכי עריית רעננה ת  מועצת העיר מחליטה בזא

ברשימה המופיעים   ים בכל הרמזורמקצועי, הוות צהשיאותרו על ידי  הליקויים כל תיקון  לשם 

בטיחות בדרכים מיום  העדת ו בו , ' דנה טל, הגברלב"ד ה נציגת היגהצ אותה המצורפת 

עד שלושה  יקונים הנדרשים ום התייש ב להקצימועצת העיר מחליטה כי יש ל .  24.11.22

  שלאחרהסמוכה  ת המועצה ד בישיבמיעיכוב חלילה בביצוע יוצג חודשים לכל היותר, וכי כל 

 .  למועצת העיר העיכוב דבר היוודע  

ננה באמצעות כל  ריית רעמנכ"ל עוביל רוייקט י מועצת העיר מחליטה בזאת כי את הפ(. 1

 .  עד גמר הטיפולמרגע זה ושיבת מועצה בכל י  רת העיוידווח על כך למועצ ם שיראה לנכון גור

ישור המועצה תציג הנהלת העיריה לא  ,2022הקרובה בחודש דצמבר בישיבת המועצה (. 2

 ייקט זה.  לשם ביצוע פרו מלש"ח   2.5כום של תב"ר בס

שימנה המנכ"ל, יבחנו   מנחה כי גורמי מקצוע מתחום הנדסת התנועה צת העיר עומ(. 3

הנ"ל ויאבחנו את הבעיה בכל    רמזורים המפורטים ברשימהב המפגשים  בדחיפות את כל 

 רמזור ורמזור.  

בישיבת המועצה   מועצת העירעיון כל חברי עי יועברו לעותק ממסקנות הצוות המקצו 

 למנכ"ל.   את הגשת המסקנות   העוקבת

העיריה מיידית  פעל , תלעיל (. 3ף עיס  כמפורט בתת(. בעקבות המלצת הצוות המקצועי 4

ולנוהלי    פוף לחוקבכ  ים/ הרלוונטי ים/מצעות הספקבאברמזורים   דרשיםהנלביצוע השינויים 

 העיריה.  

 שה לסגירת התב"ר.  ביא הנהלת העיריה לאישור מועצת העיר בקוייקט ת עם גמר הפר(. 5

 

לישיבת  הצעה לסדר דיון בהצעתה של חברת מועצת העיר, הגב' מירב מאיר בדבר  . ג

 ת והנכחת נשים במרחב הציבורי הנצח בנושא המועצה הקרובה 

 

מאזרחים ותושבי מדינת ישראל. המצב ברעננה ככל הנראה   50%נשים מהוות קצת מעל 
רחובות ושכונות.   400ברעננה יש  2021על פי נתוני משרד הפנים נכון לאפריל  אינו שונה. 

צמחים, כלי נגינה )ובות הם בעלי שמות ניטרליים  רח  197 , שמות גברים  מתוכם הם על 175
מכלל רחובות רעננה קרויים   6%כלומר רק   רחובות נקראים על שמן של נשים.  24רק  . '(וכו

   על שמן של נשים. 

 



נות ומבני ציבור, היא תופעה ארצית ואף  חוסר ההוגנות מגדרית בשמות רחובות, שכונות, גי
דר מהמרחב הציבורי עד כי אין הן שמות לב לפרטים אלה.  ענשים כל כך רגילות להי עולמית. 

 למרכז השיח והמרחב הציבורי ממנו הן נעדרו כל השנים, יש לעשות שינוי מהותי.   כחלק מהבאתן 

  יים, כי שמות רחובות מהווים ומשקפים ברחבי העולם מתחילים להבין, לאור מחקרים סוציולוג
כך בוינה, בודפשט, ז'נבה ועוד. להלן דוגמא   –שינוי  הבניה חברתית. בערים באירופה החל 

 החלפת שם רחוב:  מז'נבה על

 

,  '( וכוהנביאה רחל אמנו, הגר, דבורה )שמות הרחובות יכולים להיות על שם נשים מקראיות  
, נשים  (הראשונה בארץ ישראל, נשות הדסה ועוד לוטה כהן, האדריכלית ) היישוב  נשים מתקופת 

שולמית אלוני,    -, נשים פורצות דרך  פניה לבובה, הרופאה הראשונה בעיר  "רד )העיר   ממקימות 
 ועוד.   (עדה יונתפרופ' גאולה כהן, 

עלינו להראות לבנות שלנו שיש להן מקום במרחב הציבורי. להראות להן שאין זה ברור מאליו כי  
נו צריכות  מהדור שלם רק גברים, עלינו לשים אותן במרכז. גם נשים הציבורי שולטי  במרחב

 מקום במרחב הציבורי ולא לקבל את סדר הדברים כפי שהוא היום כמובן מאליו.  להבין שיש להן 

אנחנו כל כך שבויות ושבויים בקונספציה עליה גדלנו ובהבניה המגדרית, שאין הפנמה לצורך  
ל  שפיעים ע נשים במרחב הציבורי. שמות רחובות ומוסדות ציבור, פניות בשלטי חוצות מ בהנכחת
 השייכות של נשים למרחב הציבורי. עלינו ברעננה להנגיש זאת לכל הנשים באשר הן.  תחושת 

 יום לא יהיו שבויות בקונספציה ויאבקו על זכותן במרחב הציבורי ובכלל! הילדות של ה

  2021במיזם הארצי החל עדן פוקס ובעקבות פעולותיו הצטרף מרכז השלטון המקומי במאי 
נשלח לכל ראשי העיריות והמועצות על ידי מנכ"ל מרכז השלטון המקומי.  ב בנושא ומכת  לקריאה,

 מצ"ב.  

 כדי להבין את חוסר השוויון להלן הנתונים בגרף אקסל פשוט:

 

 

 



באמצעות חברות המועצה מוריה שלומות וסלבי קשת בתל אביב  )עיריות תל אביב וכפר סבא  
 קדמות את הנושא. רו הצעות דומות ומכבר איש ( סקופ בכפר סבא ועדי לוי

 חלטה הבאות: לאור האמור, אבקש מהמועצה לאשר את הצעות הה

רחובות, מבני ציבור  תקדם קריאת העירונית  ועדת השמות שמועצת העיר מחליטה בזאת  . 1

לצמצם את הפער שנוצר בנושא ובמטרה לבצע   ואתרים שונים בעיר על שם נשים וזאת על מנת 
 בעיר.  תיקון עיוות היסטורי בהנצחת נשים 

יוסבו בהדרגה לשמות נשים עד  שמות רחובות ניטרליים  בזאת כי  מועצת העיר מחליטה  . 2

ל על התושבים  ובמוסדות העיר. לשם כך תפעל העירייה להק  לקבלת שוויון מגדרי מלא ברחובות 
מול משרד הפנים, רשות הדואר ועוד. כמו כן יוחלט על   עזרה  –את המעבר עד כמה שניתן 

 בשימוש.   שני שמות רחובות יהיו תקופת זמן בה

 

 בתחום ההנצחה :  לסדר היום הצעה   . ד

עריית  לאשר הנצחה בכיום  הפורום אשר מוסמך ביטול מועצת העיר מחליטה בזאת על (. 1

 רעננה.  

, כל  של מועצת העיר ממועד קבלת החלטה זו החל מועצת העיר מחליטה בזאת כי (. 2

שתחליט וועדת  ככל . העירונית וועדת השמות   פניבובא לדיון  תבתחום ההנצחה    דיוןבקשה ל 

 .  לאישור מליאת מועצת העירשל הוועדה גשו המלצותיה יו ,  כלשהיא לאשר הנצחה  שמותה

 

 :  קמן עירוניות כדל בוועדות ה   י גבריחילופר  בדבלמועצת העיר הצעות החלטה   . ה

 רונית :  השמות העיועדת  .1

ו של מר  מ במקונטיר כיו"ר הועדה,  גב' אנה פוזממינוי מועצת העיר מחליטה בזאת על  1.1

 חיים ברוידא.  

אנה   כממלא מקומה של גב'  ה בזאת על מינויו של מר רחמים שלום ר מחליטמועצת העי  1.2

 פוזמנטיר.  

ר הועדה במקומו של מר  של מר חגי בורשטיין כחב ו מועצת העיר מחליטה זאת על מינוי 1.3

 תפקידו במועצת העיר.  פרש מש ת צור עמי

סגן כחברת הועדה במקומו  -של גב' איילת ארז בזאת על מינויה ה  מועצת העיר מחליט 1.4

 ר חיים גולדמן.  של מ 

   חות : ההנ ועדת  .2

רחמים שלום כחבר הועדה במקומה של גב' ענבר  מינוי מר ר מחליטה בזאת על העי צת מוע

   מירב מאיר.   גב' –יו"ר הועדה כמ"מ   הנ"לישמש , הוכברג. כמו כן

 :  ועדת הרווחה   .3

ילן  רחמים שלום כיו"ר הועדה במקומו של מר אינוי מר מחליטה בזאת על ממועצת העיר 

   כהן.  

הדיו ו/או בכל אחד  חוקיות כלשהוא בת המשפטית רואה קושי דה והיועצי כי במ, גם הפעם נבקש  

בדחיפות  הדבר יובא לידיעתנו מכל סיבה שהיא, לחוד,   אחד כולם יחד או כל ואחד מסעיפיו 

 ובכך למנוע סאגה מיותרת ואי נעימות.  ישיבה,  ה טרם עוד המירבית, ובוודאי  

 

 נו בעמוד הבא חתימותי.  ( ב' שמות משפחה-)לפי א'  ועצת העיר, רעננה רי מחב  10ד רב, בכבו



 סגן  –ת ארז אייל

  

 ברט עו"ד ארז  

  

 חגי בורשטיין 

 

 וב רונית וינטרא

  

 מירב מאיר 

  

 דבי סלוצקי 

  

 אנה פוזמנטיר 

  

 מיכאל רייזמן 

 
 

 ניר קריסטל 

  

 רחמים שלום 

 
 

 


